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[Ministeren for skatter og afgifter.] 
lodder. overskud, der er beskattet i selskabet 
før lovens ikrafttræden. Det samme skal 
være tilfældet ved udlodninger af beløb, der 
ikke beskattes i selskabet. 

Denne udligningsskat foreslås opkrævet 
med 13 pet. af de nævnte udlodninger med 
tillæg af skattegodtgørelsen på 15 pet. Der- 
ved ophæves netop den skattegodtgørelse, 
der er knyttet til udbyttet. 

Som grundlag for påligning af udlignings- 
skat skal selskaberne føre en særlig udlod- 
ningskonto. Selskabets posteringer på ud- 
lodningskontoen skal sammen med selv- 
angivelsen indsendes til skattemyndighe- 
derne, og posteringerne på udlodningskon- 
toen skal undergives den sædvanlige lig- 
ningsmæssige kontrol. 

Ved udlodning af udbytte fra et datter- 
selskab til et moderselskab er dobbeltbe- 
skatningen efter de gældende regler søgt op- 
hævet ved hjælp af reglerne om dattersel- 
skabslempelse. 

Da dobbeltbeskatningen efter forslaget 
kun lempes, er det foreslåede godtgørelses- 
system ikke tilstrækkeligt til helt at fjerne 
dobbeltbeskatningen imellem moderselska- 
ber og deres datterselskaber. 

Denne dobbeltbeskatning foreslås derfor 
fjernet fuldt ud, ved at moderselskaberne 
fritages for ved indkomstopgørelsen at med- 
regne udbytter fra datterselskaber, der er 
hjemmehørende her i landet. Det skal dog 
være en betingelse herfor, at moderselskabet 
har ejet mindst 25 pet. af datterselskabs- 
aktierne i hele indkomståret. 

Derimod bevares de hidtil gældende regler 
om datterselskabslempelse med hensyn til 
udbytter fra udenlandske datterselskaber. 

Efter forslaget skal de ændrede regler 
træde i kraft fra og med indkomståret 1977. 

Da dobbeltbeskatningen først skal lempes 
for selskabsindkomster, der indtjenes i dette 
indkomstår, vil det først være ved udlod- 
ning af udbytte, som hidrører fra selskabs- 
indkomst, der er indtjent i 1977, at der ind- 
rømmes skattegodtgørelse. Det vil som ho- 
vedregel sige, at der først vil blive indrøm- 
met aktionærerne skattegodtgørelse ved ud- 
lodning af aktieudbyttet i indkomståret 
1978. 

Det vil imidlertid være nødvendigt med 
særlige overgangsregler, således at der i ind- 
komstårene 1977 og 1978 kun indrømmes 

skattegodtgørelse til aktionærerne, såfremt 
disse fremskaffer en særlig attestation fra 
det udbyttegivende selskab. 

Der er nærmere redegjort for disse over- 
gangsproblemer i forslagets bemærkninger. 

Efter forslaget skal staten bære udgifterne 
til skattegodtgørelsen. På grund af at skatte- 
godtgørelsen skal medregnes i aktionærernes 
skattepligtige indkomst, opnår kommunerne 
en mindre provenugevinst, medens forslaget 
på helårsbasis skønnes at ville medføre et 
samlet provenutab på omkring 100 mill. kr. 
Fuld virkning vil provenutabet dog først 
få i indkomståret 1979. 

Med disse ord skal jeg anbefale lovforslaget 
til tingets velvillige behandling. 

Den første sag på dagsordenen var: 
Tredje behandling af forslag til lov om 

ændring af retsplejeloven, udpantningsloven 
og lov om inddrivelse af underholdsbidrag. 
(Udlæg og udpantning m. v.). 

(Lovforslag nr. 18. Fremsat 9/10 75. Før- 
ste behandling 15/10 75. Betænkning 6/5 76. 
Anden behandling 13/5 76). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 92 stemmer; 18 
medlemmer stemte hverken for eller imod. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet stats- 

ministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
Tredje behandling af forslag til lov om 

fremgangsmåden ved inddrivelse af skatter og 
afgifter m. v. 

(Lovforslag nr. 19. Fremsat 9/10 75. Før- 
ste behandling 15/10 75. Betænkning 6/5 76. 
Anden behandling 13/5 76). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 
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Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 116 stemmer; 15 
medlemmer stemte hverken for eller imod. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet stats- 

ministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
Tredje behandling af forslag til lov om 

ændring af lov om erhvervsfaglige forsøgs- 
uddannelser. 

(Lovforslag nr. 193. Fremsat 4/2 76. Før- 
ste behandling 1/4 76. Betænkning 11/5 76. 
Anden behandling 13/5 76). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Søgaard (S): 
Vi havde ved anden behandling af dette 

lovforslag en drøftelse af, hvilke konsekven- 
ser man formodede at fjernelse af de 68 mill. 
kr., som nu er blevet lovfæstet ved ændrings- 
forslagets vedtagelse i sidste uge, havde over 
for tilmeldingen af EFG-elever, og der var 
en drøftelse på basis af, om det var 11.000 
eller 12.000 tilmeldte elever i forhold til de 
ca. 9.000 pladser, som findes under EFG- 
området. 

Det viser sig desværre nu, da tilmeldings- 
fristen er udløbet 홢 selv om der er et en- 
kelt fag, der fortsætter 홢 at jeg sidste uge 
underdrev det antal, som er tilmeldt, idet 
der er 9.618 elevpladser, men der er kun 
kommet 10.667 tilmeldinger indtil nu. Når 
vi samtidig ved, at 10-20 pet. i løbet af 
sommeren, inden semestret starter omkring 
1. august, forsvinder eller tager deres til- 
melding tilbage, ja, så kan vi altså risikere, 
at det, man gjorde i forbindelse med fjer- 
nelse af de 68 mill. kr., som man nu i sidste 
uge lovfæstede ved ændringen, betyder, at 
vi får et underskud af elever i forhold til det 
antal elevpladser, der findes. Det er altså 
det, man hermed har opnået fra de partier, 
som har fjernet basisgodtgørelsen for -EFG- 
eleverne. 

Kristine Heltberg (SF): 
Jeg er fuldstændig enig med hr. Søgaard 

i det uheldige i udviklingen omkring EFG- 
uddannelserne. Jeg forstår bare ikke, at hr. 
Søgaard er forbavset over den udvikling. 
Det var jo det, man er ude på. Jeg synes, 
det er imponerende, at der endnu er så 
mange, der ønsker at tage del i forsøgs- 
uddannelserne. Det, der er sket, er jo, at 
man har lagt gift for denne uddannelse, for 
dette meget væsentlige eksperiment, og det 
er noget, man kun kan beklage. Vi må håbe, 
at man på længere sigt vil drage sine slut- 
ninger af det, der sker her, og at der må 
rejse sig en folkelig stemning, således at vi 
får en forsøgsuddannelse på vej igen. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslaget 
vedtoges med 118 stemmer mod 28. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet stats- 

ministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
Anden (sidste) behandling af forslag til 

folketingsbeslutning om visse institutioner 
inden for åndssvageforsorgen [af Poul Dam 
m. fl.]. 

(Andre selvst. forslag nr. XLV. Fremsat 
9/12 75. Første behandling 20/1 76. Betænk- 
ning 11/5 76). 

Der var stillet l  ændringsforslag i be- 
tænkningen. 

Uden for betænkningen var der ikke stillet 
ændringsforslag. 

Ændringsforslaget sattes først til for- 
handling. 

Ingen bad om ordet. 

Ændringsforslaget 
vedtoges uden afstemning. 

Forslaget som helhed sattes derefter til 
forhandling. 


